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Geacht college, beste raadsleden, kijkers en luisteraars, 

Onze gemeente zit in zwaar weer. Door tegenvallers in met name het sociale domein 

maakt dat we keuzes moeten maken die voor al onze inwoners en ondernemers 

financieel voelbaar zullen zijn. Er zijn in de behandeling van de voorjaarsnota keuzes 

gemaakt die voor moeten zorgen dat onze gemeente in 2022 een structureel sluitende 

begroting te hebben. Dit is  in het amendement voorjaarsnota 2019 van 2 juli 2019 

afgesproken waarin een meerderheid van onze raad in een versneld tempo onze 

begroting op orde wilden hebben. Van de provincie hoeft dat eigelijk pas voor 2024. En 

met deze motie heeft onze gemeente wat ons betreft zichzelf in voet geschoten want 

veel financiele problemen waar we nu mee te maken hebben speelden destijds niet en 

komen nu als een boomerang terug. Zeker in deze tijd van corona blijkt hoe wispelturig 

de werkelijkheid is, de keuzes van vandaag kunnen morgen alweer achterhaald zijn.  

Ook de SP vind dat onze kosten beheersbaar moeten blijven maar heeft al eerder 

aangegeven dat de oorzaak van de kosten, de WMO en de jeugdzorg, in onze gemeente 

voor grote problemen zou gaan zorgen. Dat is dan ook een van de de redenen geweest 

om die motie om al in 2022 een structurele sluitende begroting te hebben niet te 

ondersteunen om meer tijd te hebben om financieel gezond te worden. De keuzes die nu 

door het college gemaakt zijn zullen voor een gemiddelde lastenstijging zorgen van 

7,98% in 2021. De jaren die erop volgen worden de lastenstijgingen aanmerkelijk lager 

ingeschat, 1,2% in 2022 en 1.1% in 2023. Wat ons betreft was er zonder die motie een 

betere spreiding mogelijk geweest. 

Nogmaals, de SP vind ook dat het huishoudboekje op orde moet zijn en heeft daartoe op 

7 juli jl een wijzigingsvoorstel Voorkeursscenario “Koers op een sluitende begroting” 

gedaan. Helaas heeft die niet de aandacht gehad die het verdiend heeft en maakt het 

college op veel punten een andere afweging dan die wij voorgesteld hebben. Daarnaast 

vind de SP dat je ook als openbaar bestuur het juiste voorbeeld moet geven en niet bang 

moet zijn om ook in eigen vlees te snijden. Hiertoe hebben wij voorstellen gedaan 

omtrend de formatie wethouders, de aantallen fractieassistentenen, het afschaffen van 

de extra vergoeding, in de volksmond ook wel de 13e maand genoemd, voor raadsleden 

en afzien van de gratis borrel na afloop van vergaderingen. Ook is voor ons het 

fractiebudget iets wat afgeschaft zou kunnen worden.  

Hoewel wij vinden dat iedere inwoner en bedrijf  haar of zijn steentje moet bijdragen aan 

het oplossen van de grote financiele problemen vinden wij het belangrijk dat we solidair 

zijn met elkaar. De mensen die afhankelijk van zorg zijn moeten die zorg van hetzelfde 

niveau en kwaliteit blijven krijgen, de meest kwetsbaren  in onze samenleving moeten 

kunnen blijven rekenen op ondersteuning waar nodig, onze jeugd moet kunnen 

opgroeien met de wetenschap dat ze, wanneer nodig, er niet alleen voor staan. Kortom, 

wat ons betreft is de menselijk maat is leidend, wat prima kan samengaan met efficient 

werken en het stroomlijnen met de afgesproken budgetten.  

Alles overwegende kunnen wij dan vooralsnog ook niet instemmen met het huidige 

raadsvoorstel Meerjarenbegroting 2021-2024 

 


